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PRODUSE SI SERVICII

“Senator Wine” intenþioneazã sã
producã mai multe vinuri premium
l Compania deruleazã programe de promovare pe pieþele din Japonia, SUA ºi Marea Britanie

P
roducãtorul autohton de
vinuri “Senator Wine” are
ca prioritate extinderea ac-
tivitãþii sale pe segmentul

premium, ne-a declarat George
Neacºu, administratorul compa-
niei. Domnia sa ne-a spus cã, în
prezent, societatea produce, în spe-
cial, “vinuri pentru segmetul me-
diu de consumatori ºi atacã seg-
mentul premium”.

Pentru realizarea acestui proiect,
societatea îºi modernizeazã centrele
de producþie, prin refacerea cramei
din Vrancea, precum ºi prin con-
strucþia unei crame noi în Însurãþei,
judeþul Brãila. Lucrãrile vor fi reali-
zate cu cofinanþare europeanã, “Se-
nator Wine” având, în acest sens,
douã proiecte aprobate pentru ab-
sorbþia de fonduri structurale, în va-
loare de circa 4 milioane de euro fie-
care. Primul dintre acestea, care se
aflã în stadiul de accesare a finanþã-

rii, va fi finalizat în circa un an, po-
trivit domnului Neacºu, care ne-a
precizat cã, dupã terminarea sa, va fi
demarat cel de-al doilea proiect de
extindere a capacitãþii de producþie.
Cu sediul social în Focºani, “Sena-
tor Wine” produce, în prezent,
aproximativ 5-6 milioane de litri de
vin anual, exploatând 850 de
hectare de vie.

Compania a accesat fonduri eu-
ropene ºi pentru promovarea vinu-
rilor proprii pe plan extern. Admi-
nistratorul societãþii ne-a spus cã,
în prezent, “Senator Wine” de-
sfãºoarã un program de promovare
în Japonia, care valoreazã aproxi-
mativ 380.000 de euro. Proiectul a
fost demarat anul trecut ºi are o pe-
rioadã de desfãºurare de trei ani,
urmând sã fie finalizat pânã la
sfârºitul lui 2012.

“Avem un parteneriat cu o firmã
japonezã care se ocupã de imple-

mentarea programului, ce presupu-
ne diverse acþiuni de marketing, de
genul degustãrilor, al participãrilor
la expoziþii, promovãrii vinurilor în
diverse lanþuri de magazine specia-
lizate etc. Activitatea este structura-
tã pe perioade, în sensul cã, anual, se
desfãºoarã activitãþi specifice de
promovare în concordanþã cu planul
de marketing propus”, ne-a explicat
George Neacºu, care a subliniat cã
japonezii sunt încântaþi de vinurile
noastre ºi, mai ales, de soiurile
româneºti.

Compania exportã vinuri în Japo-
nia, dar ºi în alte þãri cum ar fi Cana-
da, Anglia, Olanda, Germania,
Franþa, Polonia, Italia, 10-15% din
cantitatea de vin produsã fiind desti-
natã vânzãrilor pe piaþa externã.

Înfiinþatã în anul 1991, societatea
este singura din þara noastrã care,
potrivit domnului Neacºu, pe lângã
soiurile internaþionale de vin, deþine

cea mai mare gamã de soiuri pure
româneºti, sub brandul “Monºer” ºi
care cuprinde soiurile “Feteascã Ne-
agrã”, “Feteascã Albã”, “Feteascã
Regalã”, “Bãbeascã Neagrã”, “Bã-
beascã Gri”, “Busuioacã de Boho-
tin”, “Tãmâioasã Româneascã”,
“Zghiharã de Huºi”, “Cadarcã” ºi
“ªarbã”. “Senator Wine” va lansa,
în curând, ºi soiurile autohtone
“Crâmpoºie” ºi “Plãvaie”, fiind, de
asemenea, singurul producãtor de
“Plãvaie” ºi “Bãbeascã Gri”, ne-a
mai spus domnul Neacºu.

Podgoriile de vie ale societãþii
sunt situate în patru zone ale þãrii -
în Caraº Severin (la Tirol), unde
sunt plantate 285 de hectare, la Brãi-
la (Însurãþei) - 245 de hectare, la
Huºi ºi în Vrancea (Coteºti, Odo-
beºti, Panciu), în fiecare dintre ulti-
mele douã locaþii având peste 150
de hectare de vie. Plantaþiile au fost
înfiinþate în anii '70, doar cele de la
Însurãþei beneficiind de întinerire.
George Neacºu ne-a precizat cã,
pânã acum, au fost replantate 137 de
hectare, urmând ca, în acest an, sã
mai fie reîntinerite alte peste 50 de
hectare. Programul va continua ºi în
anii urmãtori, pânã la înlocuirea
întregii plantaþii. Via de la Însurãþei
este exploatatã în regim ecologic,
fiind cea mai mare suprafaþã de vie
ecologicã din România, potrivit
domnului Neacºu.

Referitor la rezultatele financiare
ale societãþii, administratorul ace-
steia ne-a declarat cã, anul trecut, ci-
fra de afaceri a stagnat la aproxima-
tiv 4 milioane de euro: “Am avut
cam aceleaºi vânzãri ca ºi în 2009,
din cauza crizei. Concurenþa se înte-
þeºte în fiecare zi, pe piaþã fiind atât
numeroºi producãtori autohtoni, dar
ºi foarte mulþi importatori. Consu-
matorii români au rãmas, însã, ma-
joritatea, fideli vinurilor produse în
þara noastrã. Principala nemulþumire
ar fi cã, din cauza actualei crize
economice, consumatorii ºi-au
redus bugetele alocate consumului
de vin”.

EMILIA OLESCU

Micii producãtori de vinuri din Moldova -
prezenþi, în premierã, la “GoodWine”

Asociaþia Micilor Producãtori de Vinuri din Republica Moldova va fi
prezentã, prin intermediul câtorva dintre membrii sãi, la Târgul Internaþio-
nal de Vinuri “GoodWine”, care se va desfãºura în perioada 11-13 martie
2011, la “World Trade Plaza”, Hotel “Pullman”, din Bucureºti. Angelica
Iva, directorul general al “Proactive Business Communication” - organiza-
torul evenimentului - ne-a precizat cã micii producãtori moldoveni se aflã
pentru prima datã la acest târg. Tot în premierã vor fi expuse la “GoodWi-
ne” ºi unele vinuri produse la Huºi, ne-a mai precizat doamna Iva, adã-
ugând: “Avem ºi producãtori care au mai participat la târgul organizat de
noi, dar sunt ºi firme care vin pentru prima datã. Spaþiul destinat expoziþiei
este contractat în proporþie de 80%, însã este ofertat în totalitate. Mai aºtept,
încã, rãspunsuri. Recent m-am întâlnit cu reprezentanþii companiei
«Lerida», care importã vinuri din mai multe þãri cu tradiþie. De asemenea,
aºteptãm rãspuns de la o societate din Bulgaria”.

Vinurile care vor fi prezente la cea de-a cincea ediþie a acestei manifestãri
provin din România, Franþa, Italia, Bulgaria, Spania, Australia, Argentina,
Africa de Sud, California.

Totodatã, în spaþiul dedicat show-urilor gastronomice, mai multe restau-
rante ºi ºcoli de bucãtari din þarã ºi strãinãtate vor gãti preparate care pot fi
asociate cu vinurile prezente în târg. (EMILIA OLESCU)

Traian Bãsescu, învins de
echipa naþionalã de fotbal ºi
Jeffrey Franks

Interesul telespectatorilor pentru ceea
ce spun ºi ce fac politicienii se aflã
într-o continuã scãdere. Acelaºi lucru

se poate spune ºi în ceea ce priveºte echipa
naþionalã de fotbal. Când cele douã forme
de dezinteres se confruntã, învingãtor iese
sportul.

Meciul dintre Traian Bãsescu ºi echipa na-
þionalã de fotbal, disputat în curtea televiziu-
nii publice, a fost câºtigat clar de cãtre Luce-
scu&Co., chiar dacã arbitrul nu a fost tocmai
imparþial ºi l-a plasat pe preºedinte pe terenul
mai bun.

Marþi 8 februarie, conform audienþelor din
prime time, la nivelul întregii þãri, TVR2,
care a difuzat de la ora 20.30 meciul de fotbal
Ucraina – România, a înregistrat audienþe
mai bune decât TVR 1 cu Traian Bãsescu în
direct pe acelaºi interval orar. Trebuie preci-
zat cã actuala echipã naþionalã traverseazã
una din cele mai proaste perioade din istorie
din punctul de vedere al rezultatelor,
clasându-se în clasamentul FIFA pe locul 56,
sub "celebrele" echipe ale statelor Botswana,
Burkina Faso ºi Gabon. Ce-i drept, nici
preºedintele nu se aflã într-o situaþie mai feri-
citã în clasamentele întocmite pe baza sonda-

jelor. Cu mici mutãri în cadru, televiziunea
publicã a repetat experienþa 24 de ore mai
târziu. ªi de aceastã datã a avut loc o semi-
surprizã.

În scenã a intrat un finanþist, ºeful misiunii
Fondului Monetar Internaþional, Jeffrrey
Franks. Acesta a reuºit, pe 9 februarie, sã
adune mult mai mulþi telespectatori decât
partida România – Cipru, dar mai puþini decât
România – Ucraina, condiþiile fiind aceleaºi,
cu fotbalul plasat pe TVR 2. Trebuie precizat
cã prestaþia tricolorilor din prima zi, una ine-
steticã – cu un fotbal chinuit, a determinat pe
mulþi consumatori de programe TV sã renun-
þe sã mai vadã ºi al doilea meci al naþionalei
disputat în Cipru. Chiar ºi aºa, victoria lui
Franks poate fi consideratã surprinzãtoare, ºi
indicã un anumit nivel de interes al popula-
þiei. Este ºtiut cã nimeni nu este profet în þara
lui, acest lucru fiind mai nou demonstrat ºi de
audienþele TV.

Dincolo de porþile TVR, marþi 8 ºi miercuri
9 februarie, în prime time, cele mai urmãrite
programe au fost douã filme artistice. Fãrã
niciun fel de apropo, vom prezenta titlurile
acestora: „Copilu’ lu’ tãticu” ºi „Maestrul
beþiv”. (D.N.)

Vodafone va investi în România 500 milioane euro
în urmãtorii 5 ani, cea mai mare parte în reþea

Compania Vodafone România va investi
500 milioane de euro în urmãtorii cinci ani,
cea mai mare parte a sumei urmând sã fie
alocatã pentru dezvoltarea reþelei operato-
rului, a declarat, ieri, noul director general
al operatorului, Inaki Berroeta, potrivit
Mediafax. Berroeta a preluat conducerea
Vodafone România de la 1 decembrie
2010. Anterior, el a condus operaþiunile
subsidiarei din Malta a grupului britanic de
telecomunicaþii mobile Vodafone.

“Potrivit analiºtilor, traficul de date mobi-
le va creºte semnificativ în urmãtorii ani, iar
reþeaua Vodafone România trebuie sã fie
pregãtitã în acest sens. Creºterea traficului
va fi susþinutã de avansul vânzãrilor de tele-
foane inteligente, care vor deveni din ce în
ce mai accesibile pe mãsurã ce preþurile vor
continua sã scadã”, a spus Berroeta.

El a adãugat cã piaþa localã a telecomu-
nicaþiilor are potenþial de creºtere ºi a pre-

cizat cã investiþiile Vodafone România vor
continua ºi în direcþia retailului.

“Ne vom concentra pe date mobile ºi
telefoane inteligente ºi vom investi ºi în
aceastã direcþie. Cunosc faptul cã piaþa lo-
calã este sensibilã la preþ, dar nu vom prac-
tica tarife sub costuri”, a afirmat ºeful ope-
ratorului.

Potrivit lui Berroeta, Vodafone România

va înregistra în acest an un avans al consu-
mului pe segmentul date mobile.

“Comparativ cu alte state, România are
de recuperat un decalaj pe acest segment de
piaþã ºi acest proces ar trebui sã înceapã din
acest an”, a spus ºeful operatorului.

El a adãugat cã, prin aceste investiþii,
Vodafone România urmãreºte sã ofere
clienþilor, prin serviciile furnizate, mai
multã valoare decât ceilalþi competitori.

“Cred cã suma alocatã pentru urmãtorii
cinci ani ne va asigura premizele atingerii
acestui obiectiv”, a arãtat Berroeta.

Vodafone România este al doilea opera-
tor local de telefonie mobilã, dupã Orange
România. La finele anului precedent, ope-
ratorul avea 9,804 milioane de clienþi, în
scãdere faþã de septembrie 2010, de la
9,839 milioane de utilizatori.

Pe piaþa localã de telefonie mobilã mai
activeazã ºi Cosmote România. n

Nokia ºi Microsoft sunt aproape de un parteneriat în
domeniul software pentru smartphone-uri

Nokia ºi Microsoft sunt aproape de un
parteneriat în domeniul software, în încer-
carea de a recupera terenul pierdut pe piaþa
smartphone-urilor ºi tabletelor, dominatã
de iPhone-ul celor de la Apple ºi de siste-
mul de operare Android al Google, au de-
clarat pentru Bloomberg surse apropiate si-
tuaþiei. Directorul general al Nokia, Step-
hen Elop, a purtat discuþii cu ºeful Micro-
soft, Steve Ballmer, în legãturã cu instala-
rea unui sistem de operare pentru telefoane
mobile dezvoltat de compania americanã
pe terminale Nokia, a afirmat una dintre
surse, citate de Mediafax.

Elop a vorbit ºi cu CEO-ul Google, Eric
Schmidt, privind folosirea Android pe telefoa-
ne Nokia, însã este puþin probabil ca discuþiile
sã conducã la un acord, susþine altã sursã.

ªeful Nokia va lansa vineri, la Londra, o

nouã strategie a grupului finlandez, în cen-
trul cãreia va sta un plan de revenire pe pia-
þa smartphone.

Atât Nokia, cât ºi Microsoft au ratat star-
tul pe piaþa smartphone-urilor ºi tabletelor,
care a crescut într-un ritm exploziv în ulti-
mii trei ani. Principalul dezavantaj al Nokia
este sistemul de operare insuficient de avan-
sat pentru a face faþã cerinþelor actuale, în
timp ce Microsoft a lansat foarte târziu Win-
dows Phone 7, iar sistemul nu se bucurã de
prea mult succes în privinþa adopþiei de cãtre
producãtorii de telefoane ºi în ceea ce pri-
veºte vânzãrile. Astfel, cele douã companii
s-ar completa reciproc într-un parteneriat ºi
ar putea sã recupereze o parte din terenul
pierdut în faþa Apple ºi Google.

Elop, fost director executiv la Microsoft,
ar putea de asemenea sã facã schimbãri

majore în structura de conducere a Nokia ºi
sã reevalueze viabilitatea platformelor soft-
ware ale companiei finlandeze, Symbian ºi
MeeGo. Nokia are un buget de cercetare de
5,9 miliarde euro, de peste patru ori mai
mare decât al Apple.

Contactaþi de Bloomberg, reprezentanþii
Nokia ºi Microsoft au refuzat sã comenteze
informaþiile.

Nokia ar prefera sã încheie un parteneriat
strategic cu un producãtor important de soft-
ware pentru telefoane mobile, ºi nu sã devi-
nã unul dintre zecii de producãtori care au
preluat Android, a adãugat una dintre surse.

Ideea parteneriatului ar fi sã combine
cota de piaþã încã ridicatã a Nokia, în spe-
cial pe pieþele emergente, cu know-how-ul
Microsoft pe software ºi internet, a conti-
nuat sursa citatã. n

Ford a dat în judecatã Ferrari pentru
încãlcarea unei mãrci înregistrate

Ford a acþionat în instanþã judecatã Ferrari
pentru încãlcarea unei mãrci înregistrate
dupã ce compania italianã a denumit noul
monopost de Formula 1 “F150", transmite
Mediafax. Logo-ul F150 al Ferrari este simi-
lar cu cel folosit de Ford pentru camioneta
F-150, cel mai bine vândut autovehicul din
Statele Unite, potrivit unei plângeri depuse
de grupul american cãtre o instanþã federalã.
”Ferrari ºi-a însuºit marca înregistratã F-150
prin denumirea noii maºini de curse «F150»
pentru a profita de bonitatea substanþialã
construitã de Ford pentru marca F-150", se

aratã în reclamaþie.
Ford cere instanþei sã interzicã Ferrari uti-

lizarea mãrcii. Grupul american cere de ase-
menea daune, suma totalã fiind nespecificatã.

Ferrari este controlatã de grupul Fiat, care
deþine 85% din acþiunile companiei. Totoda-
tã, Fiat controleazã grupul american
Chrysler, unde are 25% din acþiuni.

Potrivit plângerii, “Ford ºi Ferrari au un
trecut legendar ca rivali în competiþiile auto”.

Ferrari susþine cã numele F150 a fost ales
pentru a onora cea de-a 150-a aniversare a uni-
ficãrii Italiei, care este sãrbãtoritã în acest an.n
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